



**ບົດຮຽນໂຮງຮຽນວັນອາທິດ**  
ວັນອາທິດ ທີ 28 ເມສາ 2024 (04-28-2024)

**ການໃຫຍ່ຂຶ້ນໃນພຣະຄຣິດ**

**ຈຸດສຳຄັນໃນບົດຮຽນ:** ພວກເຮົາຄວນໝູນໃຈແລະຊ່ວຍຊຶ່ງກັນແລະກັນໃຫ້ໃຫຍ່ຂຶ້ນໃນພຣະຄຣິດ.

**ພຣະຄຳພີຕອບສນອງຕໍ່ຊີວິດ:**

ມັນຍາກທີ່ຈະເຂົ້າໃຈ, ພວກເຮົາຮູ້ວ່າເດັກນ້ອຍຖືກປະຖິ້ມ. ບົດຄວາມໃນປີ 2019 ທີ່ຂຽນວ່າ “ການປະຖິ້ມເດັກນ້ອຍໃນເອເຊັຍ” ໄດ້ລາຍງານວ່າ ມີເດັກຍິງປະມານ 2 ລ້ານຄົນຫາຍສາບສູນໄປໃນແຕ່ລະປີຢູ່ໃນຈີນ ແລະ ອິນເດັຍ. ເຂົາເຈົ້າໄດ້ຖືກເລືອກໃຫ້ແທ້ໆເອົາລູກອອກ, ຖືກຂ້າຕາຍເມື່ອເກີດ, ຫຼືຖືກປະຖິ້ມໄວ້ ແລະປ່ອຍໃຫ້ຕາຍ. ບັນຫາດັ່ງກ່າວຍັງມີຢູ່ໃນປະເທດບ້ານໃກ້ເຮືອນຄຽງເຊັ່ນເກົາຫຼີໃຕ້ ແລະເນປານ. ອັນນີ້ມັນບໍ່ໄກ້ກັບທັມມະດາ, ແຕ່ການປະຖິ້ມເດັກກໍເກີດຂຶ້ນຢູ່ສະຫະລັດອາເມລິກາ. (The National Safe Haven Alliance) ພັນທະມິດແຫ່ງຊາດໄດ້ລາຍງານໃນປີ 2021 ຢ່າງດຽວກັນ, “ເດັກນ້ອຍ 31 ຄົນຖືກປະຖິ້ມໄວ້ໃນບ່ອນຖິ້ມຂີ້ເຫຍື້ອ, ຖືກພົບເຫັນຢູ່ໃນກະເບົາເປົ່າຢູ່ຖືກຖິ້ມໄວ້ໃນສະຖານທີ່ອັນຕະລາຍອື່ນໆ. “ອັນນີ້ເປັນເຮືອງທີ່ໜ້າຕົກໃຈຫຼາຍສຳລັບພວກເຮົາ ເພາະວ່າບໍ່ແມ່ນເຮືອງທັມມະດາທີ່ແມ່ໃຫ້ລູກມາເກີດແລ້ວປະຖິ້ມລູກທີ່ເກີດໃໝ່. ມັນເປັນທັມມະຊາດຂອງພວກເຮົາທີ່ຈະຕ້ອງການທີ່ຈະບຳລຸງລ້ຽງລູກຂອງພວກເຮົາເພື່ອການໃຫ້ໃຫຍ່ເຕັມທີ່. ສິ່ງທີ່ເປັນຈິງກັບເດັກເກີດໃໝ່ທາງຮ່າງກາຍກໍເປັນຄວາມຈິງກັບເດັກນ້ອຍທາງວິນຍານ. ເຂົາເຈົ້າຕ້ອງການການບຳລຸງລ້ຽງໃຫ້ເປັນຄຣິສະຕຽນທີ່ໃຫຍ່ຂຶ້ນໃນຄວາມເຊື່ອ. ມັນງ່າຍສຳລັບຄຣິສະຕະຈັກທີ່ຈະສະເຫຼີມສະຫຼອງການຕັດສິນໃຈເຊື່ອພຣະຄຣິດ. ແຕ່ວ່າການເກີດໃໝ່ທາງວິນຍານແມ່ນພຽງແຕ່ເປັນການເລີ່ມຕົ້ນ. ເຮົາຕ້ອງມີຄວາມກະຕືລືລົ້ນເທົ່າກັບທີ່ຈະຊ່ວຍເດັກນ້ອຍທາງວິນຍານໃຫ້ເຕີບໂຕເປັນຜູ້ໃຫຍ່ ແລະມີຄວາມເຂັ້ມແຂງໃນພຣະຄຣິດ.

**ພຣະຄຳພີກ່າວວ່າຢ່າງໃດ? (ເບິ່ງຕາມຫົວຂໍ້ 1, 2, ແລະ 3.)**

**ສຶກສາພຣະຄຳພີ**

**1. ໂກໂລຊາຍ 1:9-14.**

9. ເພາະເຫດນີ້, ນັບຕັ້ງແຕ່ວັນທີ່ເຮົາໄດ້ຍິນ ເຮົາກໍບໍ່ໄດ້ຍຸດໃນການອ້ອນວອນເພື່ອເຈົ້າທັງຫຼາຍ ຫຼືຂໍເພື່ອໃຫ້ພວກເຈົ້າປະກອບເຕັມໄປດ້ວຍຄວາມຮູ້ເຖິງນ້ຳພຣະທັຍຂອງພຣະອົງ ໃນສັພບັນຍາແລະຄວາມເຂົ້າໃຈຊຶ່ງມາຈາກພຣະວິນຍານ. 10. ເພື່ອພວກເຈົ້າຈະໄດ້ດຳເນີນຊີວິດຢ່າງທີ່ຄວນຕ້ອງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າ ແລະທີ່ຊອບພຣະທັຍພຣະອົງຢ່າງແທ້ຈິງ ໃຫ້ເກີດຜົນໃນການດີທຸກຢ່າງ ແລະຈະເຮັນຂຶ້ນໃນຄວາມຮູ້ເຖິງພຣະເຈົ້າ. 11. ຂໍໃຫ້ພວກເຈົ້າມີກຳລັງແຂງແຮງຂຶ້ນທຸກຢ່າງ ໂດຍຮິດອຳນາດອັນຮຸ່ງເຮືອງຂອງພຣະອົງ ເພື່ອຈະສາມາດອົດທົນທຸກສິ່ງ ແລະມີຄວາມໝັ້ນພຽນດ້ວຍຄວາມຍິນດີ. 12. ຈົ່ງຊອບພຣະຄຸນພຣະບິດາ ຜູ້ຊົງບັນດານໃຫ້ພວກເຈົ້າສົມກັບທີ່ຈະເຂົ້າສ່ວນໄດ້ຮັບມໍຣະດົກດ້ວຍກັນກັບພວກໄພ່ພົນໃນຄວາມສວ່າງ. 13. ພຣະອົງໄດ້ຊົງໂຜດດົງພວກເຮົາໃຫ້ພົ້ນຈາກອຳນາດຂອງຄວາມມືດ ແລະໄດ້ຊົງຍົກຍ້າຍພວກເຮົາໄປຕັ້ງໄວ້ໃນຣາຊອານາຈັກແຫ່ງພຣະບຸດທີ່ຮັກຂອງພຣະອົງ. 14. ໃນພຣະບຸດນັ້ນພວກເຮົາຈຶ່ງໄດ້ຮັບການໄຖ່ໃຫ້ພົ້ນ ຄືຊົງໂຜດຍົກຜິດບາບທັງຫຼາຍຂອງພວກເຮົາ.

ບໍ່ມີອັດສາວົກຄົນໃດມີຄວາມກະຕືລືລົ້ນໃນການຂະນະຈິດວິນຍານເພື່ອພຣະຄຣິດຫຼາຍກວ່າໂປໂລ. ຈາກຕອນທີ່ລາວໄດ້ພົບກັບພຣະຜູ້ຊ່ອຍໃຫ້ລອດທີ່ພື້ນຄົນຊີວິດຢູ່ໃນເສັ້ນທາງໄປສູ່ເມືອງດາມາເຊ, ໂປໂລໄດ້ເປັນຜູ້ທີ່ຮ້ອນຮົນເພື່ອເຜີຍແຜ່ຂ່າວປະເສີດ. ລາວໄດ້ເດີນທາງປະມານ 10,000 ໄມລ໌ ເພື່ອປະກາດຂ່າວດີ, ແລະລາວໄດ້ຖືວ່າເປັນການຮຽກເອີ້ນຂອງລາວໃຫ້ປະກາດຂ່າວປະເສີດຕໍ່ຄົນຕ່າງຊາດ. ແຕ່ໂປໂລບໍ່ໄດ້ພໍໃຈພຽງແຕ່ຈະຂະນະຜູ້ປຸງໃຈແລະເລີ່ມຕົ້ນສ້າງໂບດເທົ່ານັ້ນ. ລາວຍັງມີຄວາມກະຕືລືລົ້ນໃນການລ້ຽງດູລູກສິດໃຫ້ກາຍເປັນຜູ້ຕິດຕາມພຣະຄຣິດທີ່ເຕີບໃຫຍ່. ຍົກຕົວຢ່າງ:

- ▶ ໂປໂລໄດ້ກັບຄືນໄປໂບດທີ່ລາວໄດ້ເລີ່ມຕົ້ນສ້າງເພື່ອສືບຕໍ່ສອນເຂົາເຈົ້າ.
- ▶ ສ່ວນໃຫຍ່ຂອງພຣະຄຳພີໃໝ່ທີ່ໂປໂລໄດ້ຂຽນປະກອບດ້ວຍຈິດໝາຍທີ່ລາວຂຽນເພື່ອສອນ, ແກ້ໄຂ, ແລະ ຊຸກຍູ້ຜູ້ອ່ານຂອງລາວໃຫ້ເຕີບໂຕທາງວິນຍານ.
- ▶ ຈິດໝາຍຂອງໂປໂລມັກຈະມີການອະທິຖານເປັນລາຍລັກອັກສອນສຳລັບຜູ້ອ່ານຂອງລາວ. ແລະຄຳອະທິຖານເຫຼົ່ານີ້, ເຊັ່ນກັບນຶ່ງໃນຂໍ້ຄວາມວັກນີ້, ໄດ້ສຸມໃສ່ການເຮັດໃຫ້ສາຍສັມພັນຂອງເຂົາເຈົ້າກັບພຣະຄຣິດເລິກເຊິ່ງແລະການພັດທະນາລັກສະນະຄ້າຍຄືພຣະຄຣິດ.

ດັ່ງນັ້ນ, ແມ່ນແລ້ວ, ໂປໂລເປັນຜູ້ຫາຄົນ, ປະກາດຂ່າວປະເສີດ ແລະ ຊະນະຈິດວິນຍານ. ແຕ່ວ່າລາວຍັງເປັນພໍ່ແຫ່ງຄວາມເຊື່ອ, ບຳລຸງລ້ຽງ "ພວກລູກ" ຂອງລາວໃຫ້ເຕີບໃຫຍ່. ໂປໂລບໍ່ໄດ້ໄປທີ່ເມືອງໂກໂລຊາຍເອງ. ຄຣິສຕະຈັກໄດ້ເລີ່ມຕົ້ນໂດຍເອປາຟາ, ອ້າຍນ້ອງທີ່ຮັກແພງໃນພຣະຄຣິດ (ກລຊ. 1:7). ເຖິງແມ່ນວ່າຍ້ອນຄວາມສັມພັນຂອງລາວກັບເອປາຟາ, ດັ່ງນັ້ນໂປໂລມີຄວາມສົນໃຈໃນການເຕີບໂຕຂອງພວກທີ່ເຊື່ອທີ່ເອປາຟາໄດ້ເປັນຜູ້ລ້ຽງ. ໃນຂໍ້ທີ 9, ໂປໂລເລີ່ມຕົ້ນດ້ວຍປໂຍກທີ່ວ່າ, "ດ້ວຍເຫດນີ້," ໂດຍອ້າງອີງໃສ່ຂໍ້ພຣະຄຳພີຂໍ້ກ່ອນນັ້ນ. ຢູ່ທີ່ນັ້ນ, ໂປໂລໄດ້ກ່າວເຖິງວ່າລາວໄດ້ຍິນຈາກເອປາຟາ, ຜູ້ທີ່ໄດ້ບອກລາວກ່ຽວກັບຄວາມເຊື່ອຂອງຊາວໂກໂລຊາຍໃນພຣະເຢຊູແລະຄວາມຮັກຕໍ່ໄພ່ພົນຂອງພຣະເຈົ້າ (ຂໍ້ 4, 13). ນີ້ເປັນເຫດຜົນທີ່ໂປໂລແລະຕີໂມທຽວສືບຕໍ່ອະທິຖານເພື່ອຊາວໂກໂລຊາຍ. ພວກທີ່ເຊື່ອຢູ່ທີ່ນັ້ນໄດ້ເຕີບໃຫຍ່ຂຶ້ນ. ໂປໂລຢາກເຫັນພວກເຂົາໄປໂກແລະເລິກກວ່ານັ້ນອີກ. ສິ່ງນັ້ນຈະກ່ຽວຂ້ອງກັບຫຍັງ? ທຳອິດໂປໂລໄດ້ອະທິຖານໃຫ້ຊາວໂກໂລຊາຍເຕັມໄປດ້ວຍສະຕິປັນຍາແລະຄວາມເຂົ້າໃຈທີ່ຈະຮູ້ຈັກພຣະປະສົງຂອງພຣະເຈົ້າ. ໂປໂລບໍ່ພຽງແຕ່ໄດ້ຮຽນຮູ້ຂໍ້ເທັດຈິງໃນພຣະຄຳພີຫຼືເຂົ້າໃຈຫຼັກຄວາມເຊື່ອເທົ່ານັ້ນ. ການສຶກສາພຣະຄຳພີເປັນສິ່ງສຳຄັນສຳລັບການເຕີບໂຕ. ແຕ່ພວກເຮົາສາມາດຮູ້ທັງໝົດກ່ຽວກັບພຣະຄຳພີໂດຍບໍ່ຮູ້ພຣະເຈົ້າຫຼືເຂົ້າໃຈຈຸດປະສົງຂອງພຣະອົງ. ຜູ້ອ່ານຂອງໂປໂລຕ້ອງການສະຕິປັນຍາການປະຕິບັດແລະຄວາມເຂົ້າໃຈທີ່ຊັດເຈນທີ່ມາຈາກການດຳເນີນຊີວິດຢູ່ໃນຂັ້ນຕອນທີ່ມີພຣະວິນຍານຂອງພຣະເຈົ້າ, ການກັ່ນຕອງຜ່ານພຣະຄຳຂອງພຣະເຈົ້າ. ຄຳສອນທີ່ບໍ່ຖືກຕ້ອງໄດ້ເປັນທາງເຂົ້າໄປໃນຄຣິສຕະຈັກໂກໂລຊາຍ. ໂປໂລໄດ້ຍິນກ່ຽວກັບຄຳສອນຂອງພວກແປກປອມນີ້ແລະໄດ້ຂຽນເພື່ອຕັ້ງເປັນຫຼັກໃຫ້ຖືກຕ້ອງ. ລາວຕ້ອງການໃຫ້ຜູ້ອ່ານຂອງລາວເຕີບໃຫຍ່ໃນສະຕິປັນຍາແລະປັນຍາທາງວິນຍານ, ດັ່ງນັ້ນເຂົາເຈົ້າສາມາດແຍກຄວາມຈິງອອກຈາກຄວາມຜິດພາດໄດ້ງ່າຍ. ໃຫ້ສັງເກດຄຳ ("ເຕັມ") ທີ່ໃຊ້ໃນການອ້າງເຖິງການຮູ້ຈັກພຣະປະສົງຂອງພຣະເຈົ້າ. ຄວາມຄົບເຕັມແມ່ນແນວຄວາມຄິດຫຼັກໃນທົ່ວຈິດໝາຍສະບັບນີ້. ມັນບົ່ງບອກເຖິງແນວຄວາມຄິດຂອງການມີອຸປະກອນຄົບຖ້ວນ. ໃນສມັຍບູຮານ, ຄຳສັບສາມາດຖືກໃຊ້ເພື່ອພັນລະນາ ກຳປັ້ນທີ່ກຽມພ້ອມສຳລັບການອອກເຮືອ. ຈຸດປະສົງຂອງການຮູ້ຈັກພຣະປະສົງຂອງພຣະເຈົ້າແມ່ນດັ່ງນັ້ນພວກເຮົາສາມາດເຮັດຕາມມັນ. ໂປໂລໄດ້ສະກົດອອກຄວາມໝາຍວ່າແນວໃດໃນຂໍ້10: (1) ການຍ່າງທີ່ມີຄ່າໃນພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າ (2) ດຳເນີນຊີວິດເພື່ອໃຫ້ພໍພຣະທັຍພຣະອົງ. (3) ເກີດໝາກຜົນຂອງວຽກງານດີ. (4) ສືບຕໍ່ເຕີບໂຕໃນຄວາມຮູ້ຂອງພຣະເຈົ້າ. ໃນຄຳສັບຕ່າງໆອື່ນໆ, ການຂຍາຍຕົວທາງວິນຍານໝາຍຄວາມວ່າພວກເຮົາມີການປ່ຽນແປງຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງເພື່ອປະຕິບັດ, ສົນທະນາ, ແລະຄິດໝັ້ນລົງຄືກັບຕົວເຮົາເອງທີ່ບໍ່ໄດ້ຮັບການໄຖ່ແລະຄືກັບພຣະເຢຊູ. ຄວາມເຕັມໃຈທາງວິນຍານບໍ່ແມ່ນກ່ຽວກັບການຮັກສາການປົກຄອງຫຼືການໄດ້ຮັບຄວາມພໍໃຈຈາກພຣະເຈົ້າດ້ວຍການກະທຳທີ່ດີ. ມັນກ່ຽວກັບການສະແດງອອກຂອງການດຳເນີນຊີວິດສາຍສັມພັນຄວາມຮັກຂອງພວກເຮົາກັບພຣະເຢຊູໂດຍການກ່າຍແບບພຣະອົງໃນທຸກໆທາງ. ພວກເຮົາດຳເນີນຊີວິດເພື່ອເຮັດໃຫ້ພຣະເຈົ້າພໍພຣະທັຍບໍ່ແມ່ນເພື່ອໄດ້ຮັບການໃຫ້ອະພັຍຂອງພຣະອົງແຕ່ຍ້ອນຄວາມກະຕັນຍູເພາະວ່າພຣະອົງໄດ້ໃຫ້ອະພັຍພວກເຮົາແລ້ວ (ຂໍ້ 12-14). ຊີວິດແບບພຣະຄຣິດທີ່ມີລັກສະນະເຊັ່ນຄວາມອົດທົນ, ຄວາມອົດທົນດົນນານ, ແລະຄວາມສຸກ-ເປັນໄປບໍ່ໄດ້ໃນກຳລັງຂອງເຮົາ. ໂປໂລຍັງໄດ້ອະທິຖານໃຫ້ຜູ້ອ່ານຂອງລາວເຂັ້ມແຂງຂຶ້ນດ້ວຍພລັງຂອງພຣະເຈົ້າເພື່ອເຮັດຕາມໃຈປະສົງຂອງພຣະອົງ. ການເຕີບໃຫຍ່ທາງວິນຍານບໍ່ໄດ້ຊ່ວຍໃຫ້ພວກເຮົາຢືນຢູ່ໃນສອງຕີນຂອງພວກເຮົາ; ມັນນຳພວກເຮົາໄປສູ່ການຮັບຮູ້ທີ່ຖ່ວມຕົວວ່າພວກເຮົາບໍ່ສາມາດເຮັດຫຍັງໄດ້ໂດຍປາສຈາກການເພິ່ງພາພຣະເຈົ້າ.

ມີການປະຕິບັດອັນໃດແດ່ທີ່ຊ່ວຍທ່ານໃຫ້ເຕີບໂຕໃນສາຍສັມພັນຂອງທ່ານກັບພຣະເຈົ້າ?

**2. ໂກໂລຊາຍ 1:21-23.**

21. ແລະເຈົ້າທັງຫຼາຍ ຊຶ່ງເມື່ອກ່ອນນັ້ນບໍ່ແມ່ນພົວເມືອງຂອງພຣະເຈົ້າ ແຕ່ເປັນສັດຕູທາງດ້ານຈິດໃຈດ້ວຍການຊົ່ວຮ້າຍຕ່າງໆ. 22. ບັດນີ້ ພຣະອົງຊົງໂຜດໃຫ້ກັບຄືນດີກັບພຣະອົງ ໂດຍການສົ່ງພຣະຊົນແຫ່ງພຣະກາຍ ຄືເນື້ອໜັງຂອງພຣະອົງ ເພື່ອຈະໄດ້ຊົງຖວາຍພວກເຈົ້າຕໍ່ພຣະພັກພຣະເຈົ້າ ໃຫ້ເປັນຄົນບໍ່ຮື້ສຸດທີ່ບໍ່ມີຕຳໜີຕິຕຽນໄດ້. 23. ແຕ່ເຈົ້າທັງຫຼາຍຕ້ອງຕັ້ງໝັ້ນຢູ່ໃນຄວາມເຊື່ອ ຊຶ່ງໄດ້ວາງຮາກລົງຢ່າງແໜ້ນໜາຖາວອນແລ້ວ ແລະຢ່າໄດ້ໜີຈາກຄວາມໄວ້ໃຈໃນຂ່າວປະເສີດທີ່ພວກເຈົ້າໄດ້ຍິນແລ້ວ ແລະໄດ້ປະກາດແລ້ວແກ່ມະນຸດທຸກຄົນທີ່ຢູ່ທົ່ວໃຕ້ພື້ນຖານ ຊຶ່ງເຮົາ ໂປໂລ ເປັນຜູ້ຮັບໃຊ້ໃນການປະກາດຂ່າວປະເສີດນັ້ນ.

ໂປໂລສືບຕໍ່ປຶກສາຫາລືກ່ຽວກັບຄວາມກັງວົນຂອງລາວຕໍ່ການເຕີບໂຕທາງວິນຍານຂອງຜູ້ອ່ານຂອງລາວ. ລາວຢາກໃຫ້ເຂົາເຈົ້າຢູ່ໃນ "ຫຼັກຖານແລະໝັ້ນຄົງ" ແລະບໍ່ໄດ້ຫັນໜີໄປຈາກຄວາມຫວັງໃນພຣະຄຣິດ. ອີກດ້ານນຶ່ງຂອງການຊ່ວຍເຫຼືອຜູ້ປະກາດຕົວວ່າເປັນຜູ້ເຊື່ອໃຫ້ເຕີບໃຫຍ່ຂຶ້ນແມ່ນແນະນຳໃຫ້ເຂົາເຈົ້າຍືດໝັ້ນກັບສິ່ງທີ່ເຂົາເຈົ້າໄດ້ເລີ່ມຕົ້ນ. ຂໍ້ 21 ປາກົດວ່າແມ່ນບ່ອນທີ່ໂປໂລໄດ້ປະໄວ້ໃນຂໍ້ 14, ລາວຕັດບົດຕົນເອງໃນຂໍ້ທີ 15-20 ດ້ວຍຄວາມຈິງທີ່ສຳຄັນກ່ຽວກັບຄວາມສູງສຸດຂອງພຣະຄຣິດ. ຫຼັງຈາກນັ້ນ, ລາວກັບຄືນມາໃນຂໍ້ທີ 21 ກັບຫົວຂໍ້ຂອງສິ່ງທີ່ພຣະເຢຊູໄດ້ເຮັດສຳລັບຜູ້ເຊື່ອຜ່ານການສລະຊີວິດຂອງພຣະອົງ. ເຂົາເຈົ້າໄດ້ຖືກແຍກອອກຈາກພຣະເຈົ້າ. ເຂົາເຈົ້າບໍ່ພຽງແຕ່ບໍ່ເຂົ້າໃຈພຣະເຈົ້າ. ການກະບົດຂອງເຂົາເຈົ້າແມ່ນການກະບົດຢ່າງເປີດເຜີຍຕໍ່ພຣະເຈົ້າທີ່ເຮັດໃຫ້ເກີດການເຮັດບາບ. ພຣະເຢຊູໄດ້ຊ່ວຍກູ້ຊາວໂກໂລຊາຍໃຫ້ໝັ້ນຈາກການກະບົດອັນຈິບຫາຍຂອງເຂົາເຈົ້າ. ໂດຍການຕາຍຂອງພຣະອົງເທິງໄມ້ກາງແຂນ, ພຣະເຢຊູໄດ້ເຮັດໃຫ້ພວກເຂົາຄືນດີກັບພຣະເຈົ້າໂດຍການຈ່າຍຄ່າລົງໂທດສຳລັບບາບທີ່ໄດ້ແຍກພວກເຂົາ. ປໂຍກທີ່ວ່າ "ໂດຍເນື້ອໜັງຮ່າງກາຍຂອງພຣະອົງ" ແມ່ນສຳຄັນ. ພວກຄູສອນປອມທີ່ມີອິດທິພົນຕໍ່ຜູ້ເຊື່ອຊາວໂກໂລຊາຍສອນວ່າພຣະເຢຊູເປັນພຽງວິນຍານ. ຄວາມຈິງທີ່ວ່າພຣະອົງເປັນທັງມະນຸດຢ່າງເຕັມສ່ວນ ແລະເປັນພຣະເຈົ້າຢ່າງຄົບຖ້ວນແມ່ນສຳຄັນຫຼາຍ. ມີມະນຸດບາງຄົນເທົ່ານັ້ນທີ່ສາມາດຊຳລະໜີ້ຂອງພວກເຮົາໄດ້. ແລະພຽງແຕ່ພຣະບຸດຂອງພຣະເຈົ້າທີ່ບໍ່ມີບາບເທົ່ານັ້ນທີ່ມີຄ່າຄວນທີ່ຈະຈ່າຍໂທດບາບຂອງເຮົາ. ທັງໝົດນີ້ແມ່ນຫຼາຍກວ່າພຽງແຕ່ການຊ່ວຍກູ້ຈາກນາລິກ. ຈຸດປະສົງຂອງພຣະເຈົ້າໃນການໄຖ່ປະຊາຊົນຂອງພຣະອົງແມ່ນໃຫຍ່ກວ່າຫຼາຍ. ຈຸດປະສົງຂອງພຣະອົງແມ່ນການຫັນປ່ຽນແປງ, ບໍ່ພຽງແຕ່ເປັນການປົດປ່ອຍເທົ່ານັ້ນ, ເປົ້າໝາຍລະຍະຍາວຂອງພຣະເຈົ້າແມ່ນເພື່ອໃຫ້ພຣະເຢຊູສາມາດນຳສເນີພວກເຮົາຕໍ່ໜ້າພຣະອົງທີ່ບໍ່ຮື້ສຸດ, ບໍ່ມີຂໍ້ຜິດ, ແລະບໍ່ມີໂທດໃນການພິພາກສາ. ພວກທີ່ເຊື່ອຈະບໍ່ບັນລຸຄວາມສົມບູນແບບທີ່ບໍ່ມີບາບໃນຊີວິດນີ້. ເຮົາສາມາດເປັນຄົນບໍ່ມີຄວາມຜິດແລະບໍ່ມີໂທດໄດ້ເພາະພຣະເຢຊູໃຫ້ອະພິຍາຍແກ່ຜູ້ທີ່ວາງໃຈໃນພຣະອົງ. ແຕ່ເປັນຈຸດປະສົງຂອງພຣະເຈົ້າທີ່ຈະຍ້າຍເຮົາໄປສູ່ຄວາມບໍ່ຮື້ສຸດໃນຊີວິດນີ້, ປ່ຽນແປງເຮົາໄປເປັນຮູບແບບແຫ່ງພຣະບຸດຂອງພຣະອົງ (ໂຣມ 8:29).

ຂ່າວປະເສີດໄດ້ຊ່ວຍໃຫ້ທ່ານຍືດໝັ້ນໃນຊີວິດແນວໃດ?

**3. ໂກໂລຊາຍ 1:24-29.**

24. ບັດນີ້ ເຮົາມີຄວາມຍິນດີໃນການທີ່ໄດ້ຮັບຄວາມທຸກເພື່ອເຈົ້າທັງຫຼາຍ ສ່ວນການຊົງທົນທຸກຂອງພຣະຄຣິດທີ່ຍັງຂາດຢູ່ໃນເຮົານັ້ນ ເຮົາກໍຮັບທົນຈົນສຳເລັດໃນເນື້ອກາຍຂອງເຮົາ ເພາະເຫັນແກ່ພຣະກາຍຂອງພຣະອົງ ຄືຄຣິສຕະຈັກ. 25. ເຮົາໄດ້ມາເປັນຜູ້ຮັບໃຊ້ຄຣິສຕະຈັກນັ້ນ ຕາມທີ່ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງໂຜດມອບພາຣະໃຫ້ເຮົາເພື່ອເຈົ້າທັງຫຼາຍ ເພື່ອຈະໄດ້ກ່າວຂ່າວພຣະທັມຂອງພຣະເຈົ້າຢ່າງຄົບຖ້ວນ. 26. ຄືຂໍ້ຄວາມອັນລັບເລິກທີ່ໄດ້ຊົງບັງໄວ້ແຕ່ຫຼາຍເຊັ່ນແລະຫຼາຍຊົ່ວອາຍຸນັ້ນ ມາບັດນີ້ໄດ້ຊົງໂຜດໃຫ້ປາກົດແຈ້ງແກ່ໄພ່ພົນຂອງພຣະອົງແລ້ວ. 27. ພຣະເຈົ້າຊົງມີພຣະປະສົງທີ່ຈະສະແດງໃຫ້ໄພ່ພົນເຫຼົ່ານັ້ນຮູ້ວ່າ ໃນຖ້າມາກາງຄົນຕ່າງຊາດອັນໃດເປັນຄວາມສົມບູນອັນປະກອບດ້ວຍສະຖ່າຣາສີແຫ່ງຂໍ້ລັບເລິກ ຄືທີ່ພຣະຄຣິດຊົງສະຖິດຢູ່ໃນເຈົ້າທັງຫຼາຍ ຊຶ່ງເປັນເຫດໃຫ້ຫວັງວ່າຈະໄດ້ເຖິງສະຖ່າຣາສີນັ້ນ. 28. ພຣະອົງນັ້ນແຫຼະ, ທີ່ພວກເຮົາປະກາດຢູ່ ໂດຍເຕືອນສະຕິແລະສັ່ງສອນທຸກຄົນດ້ວຍບັນຍາທຸກຢ່າງ ເພື່ອຈະໄດ້ຖວາຍທຸກຄົນຕໍ່ພຣະພັກພຣະເຈົ້າເພື່ອເປັນຄົນໃຫຍ່ຖ້ວນແລ້ວໃນພຣະຄຣິດ. 29. ເພື່ອການນີ້ແຫຼະ, ເຮົາຈຶ່ງທົນການໜັກໜ່ວງດ້ວຍອິດສາສູ້ ຕາມພຣະກຳລັງຂອງພຣະອົງຜູ້ຊົງໂຜດກະທຳດ້ວຍອິດອຳນາດໃນຕົວເຮົາຢູ່.

ໂປໂລໄດ້ກ່າວຢ່າງຈະແຈ້ງໃນຂໍ້ທີ 24-29 ວ່າລາວໄດ້ຮັບຜິດຊອບຕໍ່ການພັດທະນາທາງວິນຍານຂອງຜູ້ອ່ານຂອງລາວ, ແລະເປົ້າໝາຍສຸດທ້າຍຂອງລາວແມ່ນເພື່ອສເນີໃຫ້ພວກເຂົາກັບພຣະຄຣິດເປັນຜູ້ຕິດຕາມທີ່ເຕີບໃຫຍ່ເຕັມທີ່. ໂປໂລບໍ່ເຄີຍຢຸດເຊົາການຂຍາຍຕົວທາງວິນຍານຂອງຕົນເອງ. ໃກ້ຈະສິ້ນສຸດຊີວິດຂອງລາວ, ໂປໂລຍັງຢາກຮູ້ຈັກພຣະຄຣິດ ແລະ ກາຍເປັນເໝືອນດັ່ງພຣະອົງ. ເມື່ອຄວາມຕາຍໃກ້ເຂົ້າມາແລ້ວ, ລາວກໍຍັງບັນລຸເປົ້າໝາຍນັ້ນຢູ່ (ພິລິປປອຍ 1:10-14). ແຕ່ໂປໂລໄດ້ເດີນມາໂກຫຼາຍເພື່ອມຸ່ງໄປເຖິງເປົ້າໝາຍນັ້ນ. ຍ້ອນວ່າລາວໄດ້ລົງທຶນໃນການເຕີບໂຕຂອງຕົນ, ລາວຈຶ່ງສາມາດຊ່ວຍຄົນອື່ນກ້າວໄປສູ່ການເຕີບໂຕເຕັມຕົວ. ໂປໂລໄດ້ຂຽນຈົດໝາຍເຖິງຊາວໂກໂລຊາຍໃນຂະນະທີ່ຖືກຄຸກຢູ່ໃນກຸງໂຮມ (4:3,10,18). ເຖິງວ່າຈະມີສະຖານະການອັນນີ້, ລາວຍິນດີຕ້ອນຮັບໂອກາດທີ່ຈະໄດ້ຮັບຄວາມທຸກທໍຣະມານເພາະວ່າລາວເບິ່ງວ່າມັນເປັນໂປໂລດຕໍ່ຄຣິສຕະຈັກ, ລວມທັງຜູ້ອ່ານຂອງລາວໃນເມືອງໂກໂລຊາຍ. ແທ້ຈິງແລ້ວ, ໂປໂລໄດ້ໃຊ້ເວລາຫຼາຍທີ່ສຸດຂອງການກັກຂັງຂອງລາວໂດຍການໃຊ້ເວລາຂຽນຈົດໝາຍເຊັ່ນນີ້. ການກ່າວເຖິງການສໍາເລັດສິ່ງທີ່ຂາດຢູ່ໃນຄວາມທຸກທໍຣະມານຂອງພຣະຄຣິດບໍ່ໄດ້ໝາຍຄວາມວ່າຄວາມທຸກທໍຣະມານຂອງພຣະເຢຊູເພື່ອຄວາມລອດຂອງເຮົາບໍ່ໄດ້ຜົນຫຼືສົມບູນ. ມັນແມ່ນອັນທີ່ສຸດ. ແຕ່ໂປໂລໄດ້ລະບຸວ່າພຣະຄຣິດຢູ່ໃນຄວາມທຸກທໍຣະມານຂອງຕົນເອງ (ຟລປ 3:10). ສິ່ງໃດກໍຕາມທີ່ລາວຕ້ອງອົດທົນເພື່ອການສິດສອນແລະການປະກາດຂ່າວປະເສີດ ໂປໂລຖືວ່າເປັນສ່ວນນຶ່ງຂອງວຽກງານ. ການຮຽກເອີ້ນຂອງລາວແມ່ນຈະແຈ້ງ. ພຣະເຈົ້າໄດ້ປະທານໜ້າທີ່ແກ່ລາວໃນການເຮັດໃຫ້ຂໍ້ຄວາມຂອງພຣະອົງເປັນທີ່ຮູ້ຈັກຢ່າງຄົບເຕັມ. ໂປໂລໄດ້ຕອບການຮຽກເອີ້ນໂດຍການປະກາດໄປໃຫ້ກວ້າງໄກ. ແຕ່ວ່າໃຫ້ເຂົ້າຈຸດຫຼາຍກວ່ານັ້ນ, ລາວໄດ້ຕອບການຮຽກເອີ້ນນັ້ນໂດຍສອນແຜນການທັງໝົດຂອງພຣະເຈົ້າສໍາລັບຄວາມລອດພົ້ນບາບ, ລວມທັງການເສັງຊີວິດຂອງພຣະເຢຊູແລະການຟື້ນຄືນພຣະຊົນ. ນີ້ແມ່ນ “ຄວາມລຶກລັບ” ທີ່ເຊື່ອງໄວ້ດົນນານ ແຕ່ໃນທີ່ສຸດກໍຖືກເປີດເຜີຍດ້ວຍການມາປາກົດຂອງພຣະເຢຊູ. ຕັ້ງແຕ່ກ່ອນການລົ້ມເຫຼວຂອງມະນຸດຈົນເຖິງການສິ້ນພຣະຊົນຂອງພຣະບຸດຂອງພຣະອົງ, ພຣະເຈົ້າໄດ້ປະຕິບັດແຜນການຂອງພຣະອົງເພື່ອໂຕ່ລຸກງຽງຂອງພຣະອົງ. ໃນທີ່ສຸດ, ແຜນການນັ້ນກໍໄດ້ຖືກເປີດເຜີຍ. ມັນລວມເອົາຄວາມລອດສໍາລັບທັງຊາວຢິວແລະຄົນຕ່າງຊາດ, ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມກັນໃນຄອບຄົວຂອງພຣະເຈົ້າ. ຄວາມລຶກລັບນີ້ໄດ້ຖືກເປີດເຜີຍໃນປະຈຸບັນລວມເຖິງຄວາມຈິງທີ່ໜ້າອັສຈັນທີ່ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງສະຖິດຢູ່ໃນຜູ້ທີ່ເຊື່ອໂດຍຜ່ານພຣະບຸດຂອງພຣະອົງ, ຮັບປະກັນໃຫ້ເຂົາເຈົ້າໃຫ້ມີຊີວິດນິລັນດອນກັບພຣະອົງ.

ກຸ່ມຂອງພວກເຮົາສາມາດຊ່ວຍເຊິ່ງກັນແລະກັນໃນການເຕີບໃຫຍ່ທາງວິນຍານແນວໃດ?

### ນໍາໃຊ້ໃນຊີວິດ

- ເຮົາຄວນໃຫ້ກໍາລັງໃຈແລະຊ່ວຍເຊິ່ງກັນແລະກັນໃຫ້ເຕີບໂຕໃນພຣະຄຣິດ. ເລືອກນຶ່ງໃນການນໍາໃຊ້ໃນຊີວິດຕໍ່ໄປນີ້.
- ປະເມີນ.** ປະເມີນການເຕີບໂຕຝ່າຍວິນຍານຂອງທ່ານເອງ. ກໍານົດຄວາມເຂັ້ມແຂງແລະບ່ອນທີ່ຕ້ອງປັບປຸງ. ຂໍໃຫ້ພຣະເຈົ້າຊ່ວຍທ່ານໃຫ້ໃຫຍ່ຂຶ້ນໃກ້ຊິດກັບພຣະອົງ.
- ຕົວແບບ.** ກໍານົດຜູ້ເຊື່ອໃໝ່ທີ່ທ່ານຈະເປັນເພື່ອນແລະເປັນຕົວແບບການເຕີບໃຫຍ່ທາງວິນຍານກັບ. ວາງແຜນເວລາປົກກະຕິເພື່ອຮ່ວມກັນໃນການໝູນໃຈແລະການເຕີບໂຕຂຶ້ນ.
- ນໍາ.** ອາສາສມັກທີ່ຈະນໍາພາການເປັນສາວິກຢູ່ໃນໂບດຫຼືທິດແທນຄົນອື່ນເພື່ອໃຫ້ຄົນນີ້ໄດ້ພັກຜ່ອນແລະທ່ານກໍຈະເຕີບໂຕໃນຄວາມເຊື່ອ.

**ອຸປະຖັມໂດຍ ລາວຊາວເທີນບັບຕິສສັມພັນ <https://ulsb.org/sunday-school-2/> ແປໂດຍ PA**